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Zápis z 347. zasedání konaného dne 24. září 2024  

 

Členové senátu a přítomní hosté  

Přítomni senátoři Dr. Adamová, Doc. Baran, Dr. Chmielová, Dr. Kamrádová, Dr. Kocourková, 
Dr. Koštuříková (online), Dr. Matula, Dr. Skalná, Dr. Stoklasa, Dr. Szarowská, 
Dr. Urbanec, Dr. Vojtal, Ing. Foltisová, N. Kočí, K. Lezová, Bc. Pohlodko 
(online), Bc. Stanovský, A. Střížová, DiS., T. Velčovská 

Omluveni/neomluveni 
senátoři 

Dr. Vomlela (oml.), G. Baranová (oml.), S. Macková (oml.), Mgr. Pecinová 
(oml.)  

Hosté doc. Gongol, Ing. Růžičková, prof. Stavárek, doc. Weiss, Mgr. Světnická, Mgr. 
Březinová  

  
Program jednání: 

1. Projednání programu jednání 
2. Zápis z mimořádného 346. hlasování per rollam 

 
3. Ekonomické záležitosti 

a) Dodatek č. 1 k rozpisu příspěvku a dotace součástem Slezské univerzity v Opavě 
pro rok 2024 

4. Studijní záležitosti 
a) Podmínky pro přijetí ke studiu doktorského studijního programu Teoretická 

fyzika a astrofyzika v akademickém roce 2025/2026 
5. Personální záležitosti 

a) Návrh na jmenování prorektorů Slezské univerzity v Opavě 
6. Různé 

a) Vyjádření Etické komise SU k podnětu ve věci porušení Etického kodexu SU 
 

Ad 1) Projednání programu jednání 
 
Kamrádová: Přivítala všechny přítomné senátory a hosty. Sdělila, že je přítomno 17 členů senátu 
fyzicky a 2 senátoři online. Prohlásila senát za usnášeníschopný. Požádala o případné návrhy  
na změnu programu, nikdo neměl žádné připomínky. 
 
Návrh usnesení 1: Akademický senát Slezské univerzity v Opavě schvaluje program 347.  zasedání AS 
SU 
 
Pro:    Proti:    Zdrželi se: 
19    0    0 
 
Usnesení bylo přijato. 
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Ad 2) Zápis z mimořádného 346. hlasování per rollam 

 
Kamrádová: Konstatovala, že je nutné schválit znění zápisu z jednání per rollam, které proběhlo 
v termínu 20. – 27. 8. 2024. 
 
Diskuze: 
Nikdo neměl žádné připomínky ani dotazy. 
 
Návrh usnesení 2: Akademický senát Slezské univerzity v Opavě schvaluje zápis z mimořádného 346. 
hlasování per rollam Slezské univerzity v Opavě 
 
Pro:    Proti:    Zdrželi se: 
19    0    0 
 
Usnesení bylo přijato. 
 
Ad 3) Ekonomické záležitosti 
 

a) Dodatek č. 1 k rozpisu příspěvku a dotace součástem Slezské univerzity v Opavě pro rok 
2024 
 

Kvestorka: Konstatovala, že v dodatku jsou zohledněny většinou projektové finanční prostředky a 
prostředky formou grantů a dotací nejedná se o žádné účelové přerozdělování. 
 
Koštuříková: Jako předsedkyně ekonomické komise sdělila, že materiál projednali a nikdo neměl 
žádné připomínky a doporučují materiál ke schválení. 
 
Diskuze: 
Nikdo neměl žádné připomínky ani dotazy. 
 
Návrh usnesení 3: Akademický senát Slezské univerzity v Opavě schvaluje Dodatek č. 1 k rozpisu 
příspěvku a dotace součástem Slezské univerzity v Opavě pro rok 2024 
 
Pro:    Proti:    Zdrželi se: 
19    0    0 
 
Usnesení bylo přijato. 
 
 
Ad 4) Studijní záležitosti 
 

a) Podmínky pro přijetí ke studiu doktorského studijního programu Teoretická 
fyzika a astrofyzika v akademickém roce 2025/2026 

 
Urbanec: Konstatoval, že se jedná o standartní materiál, jelikož FÚ nemá svůj senát. Termín pro 
podání přihlášek je do 1. 4. 2025 a přijímací řízení proběhne v květnu 2025. 
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Diskuze: 
Nikdo neměl žádné připomínky ani dotazy. 
 
Návrh usnesení 4: Akademický senát Slezské univerzity v Opavě schvaluje Podmínky pro přijetí ke 
studiu doktorského studijního programu Teoretická fyzika a astrofyzika v akademickém roce 
2025/2026 
 
Pro:    Proti:    Zdrželi se: 
19    0    0 
 
Usnesení bylo přijato. 
 

Ad 5) Personální záležitosti 
 

a) Návrh na jmenování prorektorů Slezské univerzity v Opavě 
 

Rektor: Konstatoval, že k 30. 10. dojde ve vedení SU ke dvěma změnám. Prorektor Tuleja a prorektor 
Török končí ve funkcích prorektorů. Na jejich místa jsem se rozhodl navrhnout dva stálé členy senátu, 
a to na místo prorektora pro strategii a digitalizaci Mgr. Kamila Matulu, Ph.D., který stojí v čele 
skupiny pro digitalizaci. A na místo prorektora pro projektové řízení Mgr. Martina Urbance, Ph.D., 
který je členem resortní skupiny a dlouhá léta se této oblasti věnuje. V rámci této změny bude 
převedeno oddělení komunikace pod rektora. CV obou kandidátů jste měli k dispozici. 

 
Diskuze: 
Nikdo neměl žádné připomínky ani dotazy. 

 
Návrh usnesení 5: Akademický senát Slezské univerzity v Opavě bere se souhlasem na vědomí návrh 
na jmenování prorektorů Slezské univerzity v Opavě 
 
Pro:    Proti:    Zdrželi se: 
19    0    0 
 
Usnesení bylo přijato. 

 

Ad 6) Různé 
 

a) Vyjádření Etické komise SU k podnětu ve věci porušení Etického kodexu SU 
 

Kamrádová: Konstatovala, že dnes byla doručena reakce dr. Janků k vyjádření Etické komise, které 
máte vytištěné k dispozici. 
 
Rektor: Sdělil, že je přítomna na jeho žádost také právnička SU, jako pověřenec pro GDPR, ale než jí 
předá slovo, chtěl by konstatovat, že zde došlo k porušení práv, jelikož projednávaný případ není 
dosud dořešen. Vyjádření etické komise je poskytováno rektorovi a také děkanovi fakulty a on jediný 
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je oprávněn s tím něco udělat. Vyjádření je také poskytováno předsedkyni AS SU, a my můžeme 
pohlídat, aby celá věc byla dořešena. 
 
Březinová: Konstatovala, že celá věc je velmi složitá. Etická komise obdržela podnět k prošetření 
nějaké situace. Je stanoveno, že toto vyjádření je poskytnuto mimo jiné i  rukám předsedkyně senátu. 
Nicméně další kroky, ve snaze seznámit senát s touto záležitostí, tím, že byl materiál poskytnut na 
veřejnost, nebyly správné. Jde o záležitost velmi citlivou a bylo upozorněno, že došlo k porušení práv 
paní doktorky. AS SU nepřísluší rozhodovat o vyjádření etické komise. Během dnešního dne dr. Janků 
podala stížnost a udělala tak správně. Ohledně etický záležitostí není v zákoně, ani v našich předpisech 
stanoveno, že by AS SU o tomto mohl rozhodovat. To však neznamená, že by AS SU o tom neměl být 
informován. Domnívám se však, že došlo k porušení práv paní doktorky a tento materiál by měl být 
stažen z programu a nemělo by být o něm vůbec jednáno.  Stížnost byla adresována také na 
předsedkyni etické komise a ona jistě podá k tomuto vyjádření. Pokud by se dr. Janků rozhodla řešit 
toto soudní cestou, je velmi pravděpodobné, že by se svou stížností uspěla. Doporučuji tento 
dokument stáhnout z webových stránek. 
 
Diskuze: 
 
Kamrádová: Konstatovala, že AS SU neměl v plánu o této záležitosti jednat, ale chtěla jen senát 
informovat. 
 
Březinová: Sdělila, že etická komise má jednou za rok informovat senát o své činnosti, což si 
představuje tak, že napíše zprávu, kolik případů řešila, s jakým výsledkem a co bylo předmětem 
podnětů. Neměla by zaznívat konkrétní jména a žádný konkrétní předmět, aby nemohl být nikdo 
ztotožněn. 
 
Szarowská: Konstatovala, že se domnívá, že složka s materiály na AS SU bývala přístupná pouze 
senátorům, nyní je přístupná všem po přihlášení. Navrhla nahrávat materiály např. do Teams. 
 
Chmielová: Upozornila, že je překvapena, že dr. Janků nebyla vůbec informována o tom, že  je nějaký 
podnět na její osobu vůbec řešen. 
 
Březinová: Konstatovala, že etická komise může vyzvat zúčastněného k vyjádření. Ona jako právník 
by dala možnost vždy. Zde nebyla informována, ani nedostala možnost se vyjádřit. Doplnila, že 
materiál byl zveřejněn jak na stránkách AS SU, tak na stránkách AS FVP. 
 
Světnická: Konstatovala, že materiál rozeslala pouze senátorům, na webové stránky materiál 
neumístila. 
 
Kocourková: Vznesla dotaz, jak tedy bude dále postupováno. 
 
Březinová: Doufala, že materiál bude stažen neprodleně ze všech zdrojů a bude dále šetřeno. Pan 
děkan má pravomoc vyžádat si materiály od všech zúčastněných. A má paní dr. Janků naši oporu, že 
za ni stojíme. 
 
Rektor: Doplnil, že se připravuje změna jednacího řádu etické komise a ztotožňuje se s tím, že došlo 
k porušení práv paní doktorky. 
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Stavárek: Konstatoval, že etická komise by měla podávat zprávu o své činnosti, což se děje, a to na 
Vědecké radě SU, kdy jednou za rok má předseda etické komise vystoupení, kolik podnětů řešili. Tuto 
zprávu je možné poskytovat také AS SU, pokud se tak má dít. 
 
Skalná: Vznesla dotaz, zda budou postupy etické komise nějak upravovat. Jednalo se o publikaci 
velikou, zda existuje něco, co udává, kdo či co se kam má uvádět. Zda existuje nějaký manuál, jak 
v tomto případě postupovat. Jelikož v tomto projektu je opravdu spousta lidí, zda tam mají být uvedeni 
všichni nebo opravdu jen ti, co na publikaci pracovali. 
 
Březinová: Sdělila, že zde došlo k rozporu, kdy paní dr. Janků uvedla účastníky do RIVu, ale do 
publikace je neuvedla. Pokud je to autorské dílo, měli by tam ti autoři být uvedeni všichni. 
 
Szarowská: Požádala dr. Matulu, aby ve spolupráci s UIT prošetřil nastavení přístupnosti jednotlivých 
materiálů a složek AS SU na webu univerzity, jelikož podobnou situaci ohledně zveřejnění osobních 
údajů řešil AS cca před půl rokem v souvislosti s návrhy členů VR SU apod.. Do vyřešení problémů 
s přístupovými právy budou na webových stránkách AS SU zveřejňovány pouze veřejné materiály, 
všechny ostatní podklady k jednání budou přístupné v MS Teams viz odkaz  AS SU v Opavě (2023-
2026) | Obecné | Microsoft Teams 
 
b) 
 
Kamrádová: Informovala, že byla doručena rezignace člena AS SU Lukáše Čerevka, který ukončil 
studium, a proto budou vyhlášeny doplňovací volby do SK AS SU za OPF. 
 
 
c) 
 
Rektor: Informoval, že v rámci událostí z minulého týdne byl nominován krizový štáb univerzity, 
který komunikoval mailem a telefonicky. Bylo posunuto zahájení akademické roku o jeden týden. 
Jelikož se univerzita dostala do mimořádné situace, je možné využívat hybridní výuku. V Karviné 
došlo k poměrně velkému zásahu do infrastruktury z důvodu zatopení jak spodní vodou, tak také 
průsakem střechou, která byla poničena kroupami již v červnu a nestihla se opravit. Jsem tedy velmi 
omezeni na prostorách určených k výuce. Např. velký sál není vůbec použitelný, je nutné opravit celý 
strop. Velmi podobně je na tom aula. Promoce byly přesunuty mimo prostory fakulty. V Opavě jsem 
na tom trochu lépe, výukové prostory nebyly zasaženy, nicméně největší zásah povodně způsobily na 
kolejích na Palhanci, kdy bylo vytopené celé spodní patro, ale podařilo se nám sehnat nějaký nábytek 
k vybavením dále na Komárovské je vytopen celý sklep, kdy byly zatopeny kotle k vytápění. Velmi 
nám pomohla Univerzita Palackého, která nabídla psychologickou pomoc a v minulém týdnu jsme 
spustili jakési mini centrum pomoci, kdy bylo doručeno asi 10 poptávek pomoci a všechny se podařilo 
vybavit. Dnes bylo jednáno také na téma akademického dne, kdy bylo dohodnuto, že se nebude konat 
v plánovaném termínu, ale bude spojen s inaugurací děkanky FVP a proběhne někdy v polovině 
listopadu, aby byla zachována celá ceremonie. Termín bude upřesněn a sdělen. Dodal, že na minulých 
senátech avizoval, že by v souvislosti se 17. listopadem ocenil studenty, kteří se zasadili o dobré 
jméno univerzity např. při povodních apod. 
 
 
 
 

https://teams.microsoft.com/l/team/19%3A7-aQesNaVJPn8aucVhlmQRMavJHn5cF25DUTt0n_oWA1%40thread.tacv2/conversations?groupId=e5c2403f-4d5e-4e87-8b9a-3aa84f55a722&tenantId=a6363da9-944b-4aae-abf8-3478e529ad2f
https://teams.microsoft.com/l/team/19%3A7-aQesNaVJPn8aucVhlmQRMavJHn5cF25DUTt0n_oWA1%40thread.tacv2/conversations?groupId=e5c2403f-4d5e-4e87-8b9a-3aa84f55a722&tenantId=a6363da9-944b-4aae-abf8-3478e529ad2f
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Příští zasedání Akademického senátu Slezské univerzity v Opavě se bude konat 12. listopadu 
2024 ve 13:00 hodin v Opavě. 
 
Zapsala:  Zuzana Moravcová 
Viděl:   Aneta Střížová, DiS. 
  předsedkyně SK AS SU 
Schválil:    Ing. Lucie Kamrádová, Ph.D. 

předsedkyně AS SU  
Ing. Irena Szarowská, Ph.D. MPA 
místopředsedkyně AS SU 
PhDr. Diana Adamová, Ph.D. 
tajemnice AS SU 
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 U S N E S E N Í 
 

z 347. zasedání AS SU  
konaného dne 24. 9. 2024 

 
Usnesení 1: Akademický senát Slezské univerzity v Opavě schvaluje program  
347. zasedání Akademického senátu v Opavě 
Usnesení 2: Akademický senát Slezské univerzity v Opavě schvaluje zápis z mimořádného 
346. hlasování per rollam Slezské univerzity v Opavě za rok 2023 
Usnesení 3: Akademický senát Slezské univerzity v Opavě schvaluje Dodatek č. 1 k rozpisu 
příspěvku a dotace součástem Slezské univerzity v Opavě pro rok 2024 
Usnesení 4: Akademický senát Slezské univerzity v Opavě schvaluje Podmínky pro přijetí ke 
studiu doktorského studijního programu Teoretická fyzika a astrofyzika v akademickém roce 
2025/2026 
Usnesení 5: Akademický senát Slezské univerzity v Opavě bere se souhlasem na vědomí 
návrh na jmenování prorektorů Slezské univerzity v Opavě 
Usnesení 6: Akademický senát Slezské univerzity v Opavě bere na vědomí vyhlášení 
doplňovacích voleb do Studentské komory AS SU za OPF 
 
 
 
 

 
                                                                                        Ing. Lucie Kamrádová, Ph.D. 

  předsedkyně AS SU 
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